
Geachte dames en heren 
 
Ik wil het hebben over het gebied  ten zuiden van de Stipdonkseweg tot aan de 
kanaalsplitsing, wat  tot onze verontrusting gedeeltelijk tot het Varenschut gebied 
wordt gerekend. 
 
Ons advies is aan de commissieleden en raadsleden is heel duidelijk: 
 

Koppel dit Unieke Natuurgebied los van het Varenschut plan 
Dit gebied is van onschatbaar grote natuurwaarde. 
 
Het is de werkelijke “Parel” van Helmond.  
 
Het gebied heeft een grote historische waarde. 
Hier heeft vroeger een Watermolen gestaan. 
 
Dit komt mede door gerestaureerde stuw, stuwmeer en afwateringsbeek, oud 
populierenbos , Moerassig gebied en verder door het gevarieerde bos 
 
De kanaalomleiding en de grote wateroppervlakte die daardoor rond het 
gebied ontstond en de veranderde beekaanpassingen hebben de 
natuurwaarde een extra impuls gegeven.  
 
Langs de Stipdonkse weg bij de Aa staan enkele zeer oude reusachtige bomen, 
waarvan een met omtrek  van  ongeveer 5 meter. 
 
Maak van de Stipdonkseweg een wandel en fietspad. En geef het gebied de status 
Natuurgebied. Waarvan een groot gedeelte aan de westzijde van de Aa de status  
Rustgebied. Plaats daarvoor ook de benodigde borden. 
 
Vorige week werden we hiermee voor het eerst geconfronteerd. 
Zaterdagmorgen heeft er nog een gesprek met Jan Roefs plaatsgevonden. 
 
Ons gevoel was, dat het voor de meeste commissieleden niet duidelijk is hoe 
waardevol dit gebied is en of men zich realiseert, dat dit gedeelte hier ook onder 
valt. 
 
Er is genoeg foto en beeldmateriaal voorhanden om de Natuurwaarde van het 
gebied in beeld te brengen.  
Daarom is er nog hard gewerkt een document met uitleg en Filmpje te maken van 
deze beelden en gestuurd naar de commissieleden. 
 
We hopen,dat de meeste leden dit gezien en gelezen hebben. 



Beelden zeggen meer dan duizenden woorden. 
 
Vanmiddag om 14.30 uur kreeg ik te horen,dat het niet mogelijk was om dit filmpje 
met nog extra nadere uitleg tegelijk te tonen. 
 
Ik zal me even voorstellen 
Ik ben Lambert Cox van de Stichting Natuurkanaal. 
We zijn een groepje vrijwilligers, die elkaar toevallig hebben ontmoet in de 
afgelopen 3 jaar.  
Door elkaars kennis te delen vormen we een voornamelijk technisch team op zeer 
hoog niveau. 
Ook hebben we een passie voor de natuur en willen deze te delen met anderen. 
Ook kunnen we deze via internet delen met mensen, die onmogelijk meer in de 
natuur kunnen komen en op deze wijze ook nog kunnen bijdragen aan 
kennisuitwisseling met elkaar via Clubhuis en Forum. 
 
Ik ben betrokken geraakt bij dit gebied sinds eind Mei 2011. 
Ik was hier voorheen nog nooit in dit gebied geweest . 
Daar ben ik o.a. de ijsvogels gaan volgen, (Ze bleken daar al meerdere jaren te 
broeden) en dit hebben de mensen op Natuurkanaal in het begin vaker af en toe 
live kunnen volgen als ik ter plekke filmde. 
Je weet nooit van te voren, wat je te zien krijgt. Dat is het verrassende en het geeft 
het gevoel er live bij te zijn. 
Vanaf 20 augustus hebben we een tijdelijke camera permanent bij de Nieuwe 
broedwand staan. Nu is het 24 uur per dag te volgen. 
Ook de prachtige vogel en dierengeluiden zijn te horen. 
 
Er vonden in de loop van de tijd diverse verstoringen o.a. door : 
14 juni maaiwerkzaamheden  
21 juni   2 de maaironde   
27 juni tijdens uitvliegen Hond in het water laten tegenover de nest. 
20 aug. camera geplaatst 
21 aug. derde broedsel uitgevlogen 
23 aug. Hoge waterstand na extreme hoosbui 
7 sept . Weer maaien. We hebben dit op het laatste moment kunnen voorkomen.  
9 sept  Werd er gestopt met broeden door onbekende reden. 
Enkele malen verstoring door Crossmotoren langs de waterkant. 
 
In de bocht rond de kanaalomleiding wordt vaker illegaal gekampeerd 
Ook wordt er vaker vuur gestookt op diverse plekken. 
Veel afval wordt achterlaten en ook gedumpt. 
Ook wordt er met waterscooters diverse malen op het water met hoge snelheden 
geraced. 
 



Met het waterschap Aa en Maas zijn ondanks en dankzij de verstoringen goed 
contacten op gebouwd. Er is nu een goed overleg. 
Hiermee hopen we voor de toekomst zulke verstoringen te voorkomen. 
De waterregeling is reeds aangepast, zodat we extreme lage en hoge waterstanden 
hiermee kunnen voorkomen. Dit wordt nu beter bewaakt. 
De inzet is ook, dat er in dit gebied niet meer gemaaid worden voor begin oktober. 
Dit moet nog in het volgende overleg bekrachtigd worden. 
 
Ook met het Brabants Landschap zijn er goede contacten evenals met de 
Vogelbescherming. 
 
Dagelijkse beelden bewijzen van de ijsvogels de waarde van het gebied. 
 
 
 
 
 
 


